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Aan de gemeenteraad en het college van Burgemeester en Wethouders,  

Ard op de Weegh, Burgerbelangen OverBetuwe (BOB) heeft enkele schriftelijke vragen ingediend 

over de aanstaande veranderingen van de bibliotheek in Heteren. Vraag 2 is gericht aan de dorpsraad 

Heteren. Afgelopen dagen is hierdoor contact geweest met de politiek, de media, de gemeente en de 

bibliotheek. Gezien het belang beantwoorden wij hierbij de vraag “Hoe heeft over deze maatregel 

overleg met de dorpsraad plaatsgevonden en wat was hun inbreng?’’. Om de gemeente volledig te 

kunnen informeren hebben wij de informatie die bekend is bij de dorpsraad en stichting Hart van 

Heteren gebundeld in deze brief. 

Ruim drie jaar geleden zijn vele dorps- en wijkraden betrokken bij de ontwikkeling van de 

toekomstvisie voor bibliotheken in Overbetuwe om zo ad-hoc beleid te voorkomen. Ook de dorpsraad 

Heteren had in dit traject haar inbreng. In bijlage 1 leest u het gezamenlijke initiatief van dorpsraden 

om bezuinigingen te keren en in bijlage 2 heeft de politiek daarna door een motie de bezuinigingen 

gekeerd. 

Om concrete invulling te geven aan de bibliotheekvisie was de dorpsraad in 2016/2017 nauw 
betrokken bij een succesvol experiment om van de bibliotheek een centrale ontmoetingsplek te 
maken. Door bijeenkomsten, samenwerkingen met ondernemers en een koffietafel in de hal van de 
bibliotheek nam de bedrijvigheid toe. Na het afronden van dit experiment is de dorpsraad ook op de 
hoogte dat de bezoekersaantallen in de bibliotheek aan het afnemen is. Door de goede samenwerking 
weten wij dat in vergelijking met andere kernen de huurprijs voor deze bibliotheek van circa 400 m2 
heel erg hoog is. Eveneens is ons bekend dat door het ontbreken van andere voorzieningen de locatie 
te afgelegen ligt, waardoor met name de omliggende dorpen nauwelijks gebruik maken van hun 
bibliotheek.  
  
De dorpsraad is in medio september 2018 uitgenodigd voor een gesprek door de scholen om de fusie 
tussen de Klimboom en de Haafakkers te bespreken. In dit gesprek is ook gesproken om van de 
Brede school een kindcentrum te maken. Daarnaast zijn ook de problemen van de bibliotheek 
besproken. De dorpsraad heeft namens de stichting Hart van Heteren gepolst hoe de scholen tegen 
een verhuizing van de bibliotheek naar het hart aankijken. De scholen zouden het natuurlijk jammer 
vinden, maar begrepen de noodzaak ervan. Ze zagen ook de voordelen ervan in, omdat een 
kindcentrum makkelijker gerealiseerd kan worden door de meters die vrijkomen na het vertrek van de 
bibliotheek. Tevens is het idee besproken om de kinderboeken achter te laten in de Brede school, dat 
volgens de scholen een goede oplossing kan zijn.  
  
In het najaar van 2018 is vanuit de stichting Hart van Heteren met de bibliotheek en de gemeente de 
optie besproken om de bibliotheek te verhuizen naar het Hart van Heteren. In lijn met de 
bibliotheekvisie is deze locatie veel geschikter, omdat bezoekers in één winkelstop alles kunnen 
afhandelen. Hierdoor gaan ook de omliggende dorpen meer van de bibliotheek gebruik maken. 
   
Het is ons ook bekend dat alle ondernemers die zich in het Hart van Heteren willen vestigen een 
probleem moeten oplossen tussen de huidige situatie en de situatie over zegge twee en half jaar als 



het Hart van Heteren pand wordt opgeleverd. Iedere ondernemer moet deze periode overbruggen met 
tijdelijke oplossingen, zo ook de bibliotheek. Als dit tot gevolg heeft dat in deze tussenliggende periode 
het voorzieningenniveau enigszins anders wordt ingevuld van wat men in Heteren van de bibliotheek 
is gewend dan is dit volgens de dorpsraad uitlegbaar. 
 
Als het gaat om permanente locatie in het Hart van Heteren dan is het volgens de dorpsraad niet meer 
dan logisch om concrete invulling te geven aan de toekomstvisie van bibliotheken. In de eerste 
gesprekken met de bibliotheek was hun indicatie dat ze circa 300 m2 nodig hebben. In december 
2018 heeft de bibliotheek een intentieverklaring bij de stichting Hart van Heteren ondertekend voor 
een locatie van 250 m2. Er vanuit gaande dat kinderboeken achter blijven in de Brede school, begrijpt 
de dorpsraad dat een moderne bibliotheek in het Hart van Heteren hierdoor kleiner gaat worden dan 
de huidige bibliotheek. 
 
Na ondertekening van de intentieverklaring is de stichting in overleg gegaan met de bibliotheek en 

enkele (maatschappelijke) ondernemers over de invulling van het bibliotheekconcept. De 

toekomstvisie bibliotheken is daarbij vanzelfsprekend een belangrijke leidraad. De bibliotheek heeft 

volgens stichting Hart van Heteren een sleutelpositie in het succes van Hart van Heteren. De 

bibliotheek wordt de huiskamer van Heteren en krijgt een centrale en prominente locatie aan het 

nieuwe dorpsplein. Hier ligt de opgave voor gemeente en andere maatschappelijke instellingen om 

deze huiskamer met ontmoeting, cultuur, educatie en ondersteuning goed in te vullen. Dit met het doel 

de leefbaarheid en aantrekkelijkheid van Heteren te borgen. 

In het laatste gesprek afgelopen donderdag hebben veel partijen hun medewerking toegezegd en 
hebben we begrepen dat de bibliotheek 140 m2 gegarandeerd gaat afnemen om haar huidige functie 
in te vullen. De overige 110 m2 wil de bibliotheek voorwaardelijk afnemen om de toekomstvisie 
bibliotheken uit te kunnen voeren. Hier moet de bibliotheek echter nog overleg over hebben met de 
gemeente, waardoor dit nog niet gegarandeerd kan worden. 
 
Stichting Hart van Heteren bestaat uit vele professionals die ongelooflijk veel uren vrijwillig besteden 
aan de realisatie ervan. Mede hierdoor heeft dit geleid tot een aantrekkelijke en marktconforme 
meterprijs die veel ondernemers bereid zijn te bepalen. Stichting Hart van Heteren wordt enorm 
geholpen als de bibliotheek hier naartoe verhuisd. Mede door te toezegging van de bibliotheek 
verwacht de stichting eind deze maand aan de minimale eis van 70% verhuurde m2 te kunnen 
voldoen. Als blijkt dat op het allerlaatste moment de bibliotheek substantieel kleiner gaat worden, dan 
kan dit verstrekkende gevolgen hebben. De stichting Hart van Heteren kan hierdoor mogelijk niet aan 
de minimale eis van de gemeente voldoen, waardoor het plan Hart van Heteren niet door gaat. 
 
Advies Dorpsraad Heteren. 
Het huidig aantal meters van de bibliotheek is ongeveer 400 m2. Als de kinderenboeken in de 
toekomst achter gelaten worden in de Brede school, dan begrijpt de dorpsraad dat er naar verhouding 
een kleinere bibliotheek in het Hart van Heteren komt. Dit is immers geheel in lijn met de 
bibliotheekvisie en de toekomstvisie+ van Overbetuwe, waarbij de drie kernen Heteren, Zetten en Elst 
zijn aangewezen als de voorzieningenkernen. We doen een beroep op de gemeenteraad om dit 
integraal te bekijken. Om deze reden adviseert de dorpsraad de gemeenteraad om een ondergrens 
van 300 m2 mogelijk te maken per kern. 
 
Wij hopen dat we met deze brief voldoende duidelijkheid te hebben gegeven over onze betrokkenheid 

en inbreng. Mochten er nog vragen zijn, dan zijn we altijd bereid die toe te lichten. 

Met vriendelijke groet, 

Hella Grandjean P.C. 

Voorzitter Dorpsraad Heteren en voorzitter stuurgroep stichting Hart van Heteren 

 


